
RADA GMINY
w Daszynlo

PROTOKOL NrVIII/2015
z obrad VIII zwyczajnej sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 27 marca 2015r.

Ad.l

Przewodnicza^cy Rady -Marek Chwialkowski otworzyl obrady VIII sesji Rady Gminy w
Daszynie.
Powitai przybyiych na obrady sesji: radnych, soitysow, Wqjta -Zbigniewa Wojtere_,
Sekretarza -Mariusza Gralewskiego, Skarbnika- Danut? Kaczmarek.
Przewodnicza_cy stwierdzil, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwaJ, poniewaz
uczestniczy w niej 15 radnych lj.100% ustawowego skiadu .

Ad.2
Przewodnicza^cy przedstawil porza_dek obrad.

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum .
2. Przyj^cie porzajdku obrad.
3. Zapytania i wolne wnioski.
4. Sprawozdanie z dzialalnosci mie_dzysesyjnej Wojta Gminy.
5. Podj^cie uchwafy w sprawie zmian w budzecie gminy Daszyna na rok 2015.
6. Podj^cie uchwafy w sprawie niewyrazenia zgody na \vyodr^bnienie srodkow

stanowiajcych ilindusz sotecki w budzecie gminy na 2016 roku.
7. PodjQcie uchwafy w sprawie zmiany uchwaty Nr XVIII/103/2011 Rady Gminy w

Daszynie z dnia29 Iistopada2011 n w sprawie trybu-i sposobupowolywaniai
odwolywania czlonkow zespohi interdyscyplinarnego oraz szczegolowych warunkow
jego funkcjonowania.

8. Podj^cie uchwaty w sprawie wyrazenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym
kolejnej umo\vy najmu lokalu uzytkowego z dotychczasowym najemca^.

9. PodJQcie uchwaty w sprawie przyj^cia programu opieki nad zwierzetami bezdomnymi
oraz zapobiegania bezdomnosci zwierzaj; na terenie Gminy Daszyna w 2015 roku.

10. Podje_cie uchwary w sprawie sprzedazy nieruchomosci gruntowej stanowi^cej
wlasnosc Gminy Daszj'na.

11. Podje_cie uchwaty w sprawie wyrazenia zgody na przedluzenie urno\vy dzierzawy.
12. Sprawozdanie z dzialalnosci Gminnego Osrodka Pomocy Spolecznej w Daszynie za

rok 2014.
13. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.
14. Przyj^cie protokolow z poprzednich sesji.
15. Sprawy rozne.
16. Zakonczenie obrad.

Przewodniczajsy poinformowal, ze zmianie ulegla godzina przybycia Dyrektora ZDP w
Lqczycy i nie wiadomo czy b^dzie mogl uczestniczyc w obradach.

Ad.3
Glos zabrali:
Radna J.Cichonska: Prosz? o informacJQ, co z realizacj^ zlozonych dwoch wnioskow
mieszkancow solectwa Jabtonna. Pierwszy dotyczyl zalozenia oswietlenia ulicznego przy
czterech gospodarstAvach w Karkoszkach, gdzie nie ma zadnej lampy. Drugi wniosek
dotyczyi remontu drogi. Czy gmina ubiega si? o dotacj^ na remont drog?
Radny M.Pokorski_: Powraca problem uciajzliwosci funkcjonowania zwirowni Panstvva
Wojterow. Kwestia niszczenie drogi powiatowej przez Jarocbowek to jedna sprawa3 ale
najgorsza jest uciajzliwosc zycia dla mieszkancow. Jak zyc w warunkach gdy, co 3 minuty
przejezdza ci^zarowka ze z\virem.
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Wojt promuje w mediach Gmin? Daszyna, jako krain? ekologii, a moze nalezy przedstawic,
jako gmm? rozkopana^ i rozjezdzona przez ci?zarowki ze zwirem. Na sesji bye obecny
Dyrektor Zarzajdu Drog Powiatowych w L?czycy i z tego co si? dowiedziatem zmieniano
godzin? przybycia i prawdopodobnie nie b?dzie obecny. Czy to dzialanie celowe?
Byl postawiony znak zakazu wjazdu samochodow ci?zarowych i w dziwnych
okolicznosciach, jak zacz?to wozic zwirem ktos zdjaj: znaki.
Czy prywatny interes Pana Wojteiy jest wazmejszy niz stan naszych drog i warunki 2ycia
mieszkancow? Prosz? przyjechac na jeden dziefi do Jarochowka i zobaczycjak to wygla_da.
W trakcie przejazdu tych samochodow drza_budynki. Na scianach sajuz p?kni?cia.
Radny J.Kinski: Dlaczego ci?zarowki ze zwirem jezdza_tyiko jedna^drog^powiatowaj?
Jest jeszcze droga w kientnku Daszyny, dlaczego t^dy zaden samochod ze zwirem nie
przejechal.
Radny T.Dymny: Prosz? o wyjasnienia w sprawie wysta\vionych nakazow podatkowych dla
posiadaczy dziaiek w Daszynie o powierzchni do 1 hektara. W tym roku naliczone znacza_co
wyzsze podatki. Sâ  to kwoty nawet kilkaset razy \vyzsze. Dotyka to cz^sto osob starszych i
samotnych, ktorych nie stac na taki wzrost podatku. Oczekuje \v>7jasnienia przyczyny tego
stanu rzeczy.
Radny H.Dabrowski: Staty znaki drogowe ograniczaj\ce vvjazd ci^zarowek . Znaki w
tajernniczych okolicznosciach zniknejy, kiedy zacz^fy jezdzic samochody ze zwirem. Znaki
przy drodze krajowej stawia Zarz^d Drog Krajo\vych i tarn trzeba podjaj$ dzialania w
kierunku przywrocenia znakow zakazu. Ten temat musi bye podj^ty przez Wqjta, aby interes
pr^^vatny nie stat ponad interesem publiczn^Tn,
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta o udzielenie odpowiedzi poniewaz wczesniej zamierza
opuscic obrady sesji.

Wojt udzielil odpowiedzi na zgloszone pytania:
1/Sprawa lamp ulicznych w Karkoszkach wygla_da w ten sposob, ze rzeczvAviscie te cztery
gospodarst\va nie posiadaja^ oswetlenia. W czasie planowania lokalizacji lamp z ogniwami
fotowoltaicznymi nie uwzgl^dniono tej cze^ci wsi. W przypadku lamp energetycznych jest to
dose kosztowna inwestycji. Zalozenie w Jackowie 2 lamp ulicznych kosztowalo okolo 16000
zi. Obecnie jestesmy na etapie negocjacji z Zakladem Energetycznym przed podpisaniem
nowej umowy na obshig? i konserwacje, oswietlenia ulicznego. Energetyka przedstawila
propozycje pod\vyzki za jedna^ lamp^ z 11,00 z\a 17,00 zl za konserwacje_. Na pewno na tak
cen^ gmina si? nie zgodzi.
Radny J.Kinski stwierdzit, ze energetyka wylicza takie \vysokie stawki za konserwacj?
oswietlenia, a jak byla zerwania lampa ulicznej przez \viatr, to przyjechali zdj?li uszkodzona^
lamp?, ale nie zatozyli nowej. Sprawa ponownego zalozenia lampy trwala 2 lata. Nasuwa si?
pytanie, za co gmina placi i co obejmuje konsenvacja.
2/Remont drog gminnych. Mozna z PROW-u pozyskac dofinansowanie do 3.000.000 zl na
remont i budow? drog gminnych. Oczywiscie wymagany jest rowniez wkJad wlasny. Czy uda
si? pozyskac dofinansowanie i w jakiej wysokosci b?dzie uzaleznione od ilosci prawidiowo
zlozonych wnioskow. Obecnie oczekujemy na uruchomienie naboru wnioskow.
Droga JaWonna-Karkoszki jest brana pod uwag?.
3/ Ograniczenie nichu na drodze Mazew-Jarochow zostalo przeprowadzone przez Starostwo.
Jest to organ odpowiedzialny za men drogowy na terenie catego powiatu. Samochody, ktore
jechary w kierunku Krosniewic przez GJogowa^jezdzily objazdem przez Mazew co
powodowato znaczne nat?zenie ruchu, ale problem zostai rozwia_zany.
Do urz?du gminy zgtosil si? Pan Orlowski i Pan Kaminski, ze nie maj^ wyjazdu ze swoich
zwirowni. Gmina wystosowala pisrno do powiatu, ale nie otrzymalismy odpowedzi.
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W takiej sytuacji wystajpilem z pismem do Wojewody, ktory jest kolejnym organem nadzoru
nad organizacjX ruchu drogowego. Pismo dotyczyly braku wskazania objazdu.
Pan Kaminski powiedzial, ze byl w Starostwie, gdzie wskazano mu drog§ z ktorej moze
korzystac od Slawoszewa do Walewa b§da_ca_ droga_ gminna_. Jezeli nat^zenie ruchu pqjdzie ta_
droga^ to ulegnie zniszczeniu. Sprawa transportu kruszywa z kopalni na terenie naszej gminy
jest niezwykle trudna. Jezeli zostanie zamknieta droga Mazew-Jarochow wowczas transport
powimen pojs~c na droge_ przez Daszyn?., jezeli chodzl o obszar wydobycia Jackowa i
Skrzynek. Wskazania objazdow musi dokonac Starostwo.
Znaki byty ustawione, ale czy byto to zgodm'e z prawem, nie wiem. Jezeli tak to powinny
nadal bye tam gdzie je postawiono. Podobno Zarzajd Drog raz stawiai znaki, potem je
zdejmowal. Na pewno nie stawiala tych znakow Generalna Dyrekcja Drog Krajowych.
VV tej sprawie najlepiej jakby wypowiedzial si? Oyrektor Zarzajiu Orog- Powiatowych w
i^czycy. Kwestia uciajzliwosci korzystania z drog jest niepodwazalna. Jezeli chodzi o
transport z Glogowej do Franek podobno znak ma bye zdj^ty wi?c przejazd drog^. Mazew-
Jarochow po\vinien ulec zmniejszemu. Saniochody jad^ce z kruszywem od Grabowa b§d^
jecbaty na Glogow%
Radny J.Kinski: troszczymy si^ o drogo po\viatowe, ale w przypadku Pana Orfowskiego
samochody wywoz^ce zwir z jego kopalni b^dajezdzic drogami gminnymi bo nie ma inne
wyjazdu. Trzeba podja^c jakies dzialania w tym kieninku. Kolejna sprawa to powiat wczesm'ej
wystepowal do gminy o przekazanie pieni?dzy w ramach dofinansowania remontu drogi
powiatowej przez Jarochowek. Droga ta zostala zniszczona juz wczesniej przez tirmy woza^ce
kruszywo, Niech powiat \vyegzekwuje nalezne srodki od tych firm^ Niszczyc ma kto drogi,
ale nie ma kto ich naprawiac W Mazewie na zakr^cie powstala wyrwa zagrazaja^ca
bezpieczenst\vu uzytko"\vnik6w drogi, zwlaszcza dzieci, ktore jezdzq. rowerami do szkoly, jak
zjedzie na pobocze moze si§ przewrocic i wpasc pod nadjezdzajape auto. Prosz^, aby Wojt
zgtosii to do powiatu.
Wo it Gminy: Powiat otrzymal jakies pieniq,dze na remont dryg zniszczonych przy wywozie
kruszywa na autostrady, Podobno zakupili jakis sprz^t.
4/Zmiana opodatkowania dzialek w Daszynie . Zmiana jest wynikiem przeprowadzonej przez
Starost\vo inwentaryzacji obejmuja_cej opomiarowanie dokonanie kontroli granic. W wyniku
tego dziaiki do 1 ha zostaly zakwalifikowane jako budowlane i podlegaja^ naliczeniu podatku
od nieruchomosci. W zwiajzku z tym nastapit znaczny wzrost podatku nawet czterokrotnie.
Ginina me ma na to wpiywu. Prz}fchodzi ze starostwa wydruk otrzymuje ze starostwa wydruk
i. na bazie tej klasyfikacji musi bye naliczony podatek. B^dzie dotyczylo mieszkancow catej
grainy ktora ma bye zinwentaryzowana.
Radny T.Dymny: Rozumiem, ze nastapila zmiana klasyfikacji gruntovv, ale jako Rada
mozemy dokonac zmniejszeniapodatkowwtej klasyfikacji.
W6jt Gminy: Na ten rok juz nie mozemy nie zrobic, poniewaz uchwaiy podatkowe Rada
podejmuje w roku poprzedzaj^cym rok podatko\vy. Zmiany mozna dokonac dopiero na rok
2016. W tym roku juz nie nie mozna zrobic.
Radny T.Dymny : Jest to bardzo znacza^ca podwyzka podatku, a dotyczy w znacznej mierze
osob starszych i samotnych, ktore niaja nie\vielki dochody.
Wojt Gminy: Bye moze jest to przyniiarka do podatku katastralnego. Przychodz^. wlasciciele
dzialek kilku aro\vych, ktorzy nie korzystaja_ z pozostawi.onych budynkow gospodarczych aby
wyla_czyc je z opodatkowania. Aby bylo to mozliwe wlasciciel musi dokonac rozbiorki
budynku, co nalezy zglosic do starostwa.
Radny M.Pokorski: Prosz^ o konkretna odpowiedz czy jako Wojt Gminy Daszyna
wystepowal do Urzedu WojewodzkiegQ z pismem dotyczacym drogi przez Jarochowek,
Woit Gminy: Wyst^powalern o \vyznaczenie objazdu i sprawdzenie decyzji starostwa, o
kt6rej gmina nie zostala poinformowana.. Infonnacje otrzymalismy od Pana Orlowskiego
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i Pana Kaminhskiego, ze Starostwo wskazalo nasze drogi gminne do korzystania przez firmy
wy woza_ce zwir.
Radny H.Dabrowski: W kontekscie podatku od nieruchomosci nasuwa si? pytanie czy na
dzialce gdzie przy budynku mieszkalnyin znajduje si? budynek gospodarczy lub garaz mozna
traktowac, ze shiza_ dziaiainosci gospodarczej. Na podstawie ustawy o opiatach lokalnych
podatek od rrieruchomosci jest ustalany raz w roku. Jest jednak mozliwosc zroznicowania
stawe'k. Mozna ustalic dla'budynkow na dzia?kach jednorodzinnych stawk? najnizsza_ i
zroznicowac w zaleznosci od rodzaju prowadzonej dziaiainosci gospodarczej. W
orzecznictwie dotycza^cym kopalni zwiru sajiy administracyjne wypowiadaja^ si?, ze ta
dzialalnosc powinna bye obj?ta stawka.maksymaln% W tym roku ustalaja_c stawki podatku na
rok 2016 Rada musi zroznicowac stawki podatku od nieruchomosci vv zaleznosci od rodzaju
budynkow, rodzaju prowadzonej dzialamosci.
Sekretarz Gminy: Budynki znajduja_ce si? na dzialkach budowlanych opodatkowane sa_
podatkiem od nieruchomosci jako budynki pozostale, a nie od dziaiainosci gospodarczej. W
tek kwestii rnamy zroznicowanie.

Ad,4
Wqjt przedstawil sprawozdanie z dziatalnosci mi^dzysesyjnej, ktore stanowi. zala^cznik do
protokotu.
Sottys D.Kaczmarek poprosil o infonnacj? jak be.dzie ogtaszany przetarg na zakup slomy do
kotiowni, poniewazjako soiectwo planuja^przystajric do przetargu.
Radny H.Dabrowski zapytal o szczegoiy rozmow z sasiednimi gminami w spra\vie
rozbudo\vy sieci gazowej. W ktorym kierunku b?dzie zmierzal gazoci^g? Z danych
technicznych jakie mamy pojawiaj^. si$ wajpliwosci czy be.dzie mozliwosc dojechania az do
KJodawy.
Woit Gminy powiedzial, ze zainteresowane wla^czeniem do sieci gazowej sa_Krosniewice za
posrednictwem Firmy DUON, ktora zajmuje si? na szeroka skale dystrybucja gazu ziemnego.
Firma z\vrocila si? do nas o wydanie warunkow przyla_czeniowych. Planowane przez nich
warunki przyta_czeniowe z naszej sieci sa_ dose duze. Technicznie mozemy zabezpieczyc ilosci
gazu jakie chca_. Jest mozliwosc regulacji cisnienia jezeli chodzi o stacj?. Jeszcze przed
Krosniewicami \vyst^.pila do nas z zapytanie Gmina Miasto Kiodawa o mozliwos6
przyta^czenia do sieci gazowej. Rowniez GminaL^czyca jest zainteresowany wl^czeniem si?
do sieci gazowej z naszej gminy. Mozliwosci technicznych jest. Musirnyjedynle zaplanowac
miejsce wpi?cia naszej sieci.
W kwestii udziaiu finansowego chcemy, aby Fiona DUON pokryla cze.sc kosztow wpi?cia si?
do sieci. B?dziemy to negocjowac. W przypadku Grabowa, l?czycy, Kloda\vy, Witonii
planujemy, aby to co b?dzie budowane na terenie tych samorza_dow uczestnicz^cych w
partnerstwie tego projektu po okresie trwalosci przeszlo na te samorza^dy . Oznacza to, ze
musza_ wniesc pema kwot? fmansowa_ do realizacji tego zadania. Gmina posiada srodki z
Garbalina na rozbudow? sieci przyl^czeniowej. W przypadku przejscia przez dzialki nie
wyplacalismy odszkodowan. W ramach rekompensaty \vykonane zostan^. przyla^cza, 2 tych
srodkow pokryte be.dq. brakujqce koszty przyl^czy, poniewaz wplaty w wysokosci 5000 zl nie
pokrywaja_ calkowatych kosztow budow^r przj^a^czy.
'Radny T.Dymny stwierdzil, ze srednio dobrym pomyslem jest uszcz?sliwianie na sil?
podla^czeniami do gazu w zamian za zgod? na przejscie przez dzialke,. Co jezeli te osoby nie
podla_cza si? do gazu. Samo \vykonanie przyla_czy i wplacenie 5000 zl to nie wielkie koszty.
Powazne \vydatki zaczynaj% si? przy dostosowaniu instalacji i korzystaniu z gazu.
.Zdaniem radnego nie jest to tak oplacalne jak to przedstawiano,
Soltys D.Kaczmarek przedstawil projekt budowy najwi?kszej w europie biogazoAvni, ktora
ma powstac w Kutnie. Zach?cal, aby gmina zainteresowala si? mozliwosciq.podla^czenia.
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Zdaniem soltysa w oplatach za dostaw? gazu, tak jak przy energii najwiejtsze koszty
kumuluja_ opiaty przesylowe na nie ilosc i cena zuzytego gazu.
Radny M.Pokorski zapytal czy zasadne jest zlecanie nadzoru nad tak powazna inwestycja
Firmie PROTAR. Rada wielokrotnie wyrazata swoje uwagi do tej finny., ktora nie
\vywiqzywala si? ze swoich obowiajzkow. Jedyne, co robila sumiennie to pobierala pieniajdze.
Wait powiedziat ze najwi?kszym odbiorca_ na tq. chwil? jest Garbalin, ktory byl glownym
motorem nap^dowym realizacji tego zadania. Zaklad Karny w Garbalinie oszacowal; ze
dziejd podla^czeniu do gazu zaoszcz?dzi rocznie 400.000 zl.
Gmina ostatnio musiala zaplacic do Urz?du MarszalkoAyskiego oplat§ srodowiskowa^ za
spalanie w kotlowni w wysokosci 40.000 z.
Gmina moze zakupic gaz od dostawcy, ktory oferuje najnizsza cene_.
Radny stwierdzil, ze najkorzystniej na tym wyjdzie na pewno Zaktad Kamy Garbalin, ktory
przeszedl na gaz z oleju opalowego. PorownujXc te dwa nosniki grzewcze z pe\vnoscia^ maj^.
oszcz^dnosci. Nie b^dzie to dotyczylo mieszkaricow naszej gminy, ktorzy ogrzewaja_
najtanszymi nosnikami energii. Dla nich wym'k ekonomiczny nie b^dzie taki korzystny.

Ad. 5
Skarbnik Gminy przedstawila proponowane zmiany do budzetu gminy Daszyna na 2015 rok.
Radni otrzymali propozycje zmian wraz z porza_dkiem obrad.
Skarbnik udzielita szczegoio^vych wyjasnien do proponowanych zmian dotycza^cych
dochodow zmniejszenie sprzedazy mienia oraz zmiana klasyfikacji - tabela nr 1 i wydatkow
Zinniejszenie wydatkow majaj:ko\V3'ch na inwestycje- tabela nr 2, zmniejszenie przychodow
w ramach pozyczek z WFOSiGW oraz KFOSiGW- tabela nr 3, zmiana symbolu w
klasyfikacji-tabela nr 4; zmniejszenie \vydatkow na inwestycje -tabela nr 9
Radny T.Dymny zapytaJ co bylo powodem wprowadzenia przedstawionych zmian do budzetu
gminy.
Woit odpo\viedziah ze na ostatnim posiedzeniu Kolegium RIO w i.odzi przedstawilo swoje
uwagi L diatego porzajdkujemy budzet.
Radny H.Dabrowski poprosil aby odczytano uchwal? Kolegium RIO w Lodzi w tej sprawie.
Sekretarz odczytal: uchwat^ Kolegium Regionalnej Izb}' Obrachunkowej w Lodzi.
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze budzet musi bye realny i RIO w swoich dzialaniach da_zy
do tego.
Radny H.Dabrowski przypomnial, ze na sesji w dniu 30 stycznia 2015 roku proponowai
\vprowadzenia zmiany w wydatkach na wynagrodzema w urz^dzie gminy. Propozycja
polegalana utrzymaniu k\voty na wynagrodzema na poziomie roku 2014 zwiejtszone jedynie
o dodatki \vymagane przepisami typu nagrody jubileuszowe.
Sekretarz stwierdzil, ze \vzrost moze wynikac z tego, ze obecnie \vynagrodzenie z rozdziahi
75011 wchodzi w ogolna k\vot§ rozdzialu 75023.
Radny H.Dabrowski poprosil o przygotowanie na nast?pna_ sesj? dokladnej analizy wydatkow
na wynagrodzenia w Urz^dzie Gminy .
Woit powiedziat ze budzet jest planowany, a rzeczywistym jego odzwierciedleniem jest
wykonanie. W rniar^ realizacji budzetu 53. szanse na powrocenie do niektorych planow.
.R.IO zakwestionowato plano^vane dochody .i wydatki diatego dostosowalismy budzet do jcb.
oczekiwaii.
Radny T.Dymny stwierdzil., ze Wojt narzeka nie dzialam'a RIO. Zdaniem radnego nalezy
raczej podzi^kowac RIO, ze interesuje si? gmina, a zainteresowanie wynika z wielu nie
przemyslanych decyzji finansowych niekorzystnych dla gminy.
B?dzie to swego rodzaju test dla Wojta. Zobaczymy jak b^dzie to \vygla_dalo. Radny
sprawdzal zasady ubiegania si? o dofinansowanie na re\vitalizacje parku.



- 6 -
Wlatach 2013-2014 nalezalo zlozyc dokumenty w ramach konkursu. Gmina tego nie
uczynila wi?c jak mozna bylo wpisywac w budzet takie zadanie, przy braku mozliwosci
uzyskania dofinansowania.
Wojt powiedzial, ze Gmina Daszyna w wojewodztwie lodzkim pozyskala najwie_cej srodkow
unijnych i nie wszystkim si? to podoba. Jezeli chodzi o srodki na modemizacje parkow to
pojawily si? juz nowe konkursy. Dokumentacja byla przy goto wana juz kilka lat wczesniej i
\vymagala aktualizacji.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy odczytal tresc uchwaiy Nr VHT/29/2015 w sprawie zmian w budzecie gminy
Daszyna na 2015 rok .i poddal pod glosowanie.
Uchwalg przyieto wiekszoscia glosow przy 12 ..za". 0 .^przeciw" i 3 ..wstrzymujacych"

Ad.6
Sekretarz Gminy zapoznala radnych za przepisami dotyczajcymi funduszu soteckiego. Rada
uchwaiy w sprawie funduszu soteckiego musi podj^.6 do 30 marca roku poprzedzaj^cego rok
wydzie]enia funduszu. Rada podejmuje uchwaiy w sprawie \vyrazenia zgody lub nie
wyrazenia zgody na wydzielenie funduszu soieckiego. Radny T.Dymny zapytal o szacunkowa^
kwot? funduszu soleckiego dla solect\va licza_cego okolo 200 mieszkancow.
Sekretarz poinfonnowal,, ze z szacunkowych wyliczen dla naszej gminy ogolna k\vota
funduszu ksztaltowala by siew granicach 200.000 zl co oznacza srednio na solectwo
10.000 zl.
Radny T.Dvmnv stwierdzii. ze na pewno na kazd\Tn. solectwie znajda sie podstawowe
potrzeby do realizacji typu przepust, plac zabaw dla dzieci. Fundusz solecki to srodki na
bieza^ce zadania gminy. Jest to korzystne dla solectwa poniewaz zglasza potrzeby, na ktore
otrzymuje srodki, a gmina zajmuje si^ realizacja
Sekretarz zaprzeczyl temu. Gmina tylko udost^pnia srodki, a solectwo poprzez Rade Sofecka
musi przeprowadzic calq, procedure realizacji i rozliczenia si? z otrzymanych pieni?dzy.
Wojt powiedziaj ze to solectwo jest organem wykonawczy do realizacji przedstawionych
potrzeb. Takie rozdrobnienie srodkow z budzetu wplynie niekorz^'stnie dla gminy w sytuacji
ubiegania si? o srodki zewnetrze na przyklad na drogi. Rozdrabniaja_c srodki w budzecie
b?dzie klopot z wykazaniem wkladu wlasnego.
Radny T.Dvmnv stwierdzil, ze w ostatnich latach wqjt realizowal inwestycje nie zwi^zane z
oczekiwanianri mieszkancow zaspokojenia podstawowych potrzeb. TakimI potrzefaami na
pewno nie sa_ elektrocieplownia lub chlodnia. Z wiedzy jaka posiada radny to w kwestii
ubiegania si? o fundusz solecki, solectwo opracowuje wniosek, ktory przedklada Wojtowi
do realizacji.
Nastajiilo przeliczanie \vysokosci funduszu soleckiego na solecUvo. Byly pewiiego rodzaju
rozbieznosci mi?dzy wyticzeniami radnego Dymnego i Sekretarza.
Soltys K.Gasioro\vicz powiedzial, ze jest zaci?ta dyskusja, nikt nie zapytal soltysow czy chca_
wydzielenia takiego funduszu.
Radny H.Dabrowski stwierdzil ,ze fundusz solecki ma na celu wyzwolenie inicjatywy
spolecznej. Rada solecka wraz z soltysem wyst?pu)X ̂ ° Wojta Gminy z wnioskiem na jaki eel
chca^ przeznaczyc srodki z funduszu soleckiego. Wojt dokonuje analizy zlozonyeh \vniosk6w i
podejmuje decyzje. Nast?pnie przekazuje srodki i realizacja nast?puje przez solectwo .
Mieszkancow trzeba wtajczyc w decydowanie o sprawach solectwa.
Uadny nie zgodzil si? z argumentem Wojta, ze wylqczenie funduszu soleckiego uniemozliwi
ubieganie si? przez gniin? o fundusze unijne.
Wojt Grainy stwierdzil, .ze w gmlnach gdzie wczesniej \vydzielano fundusz solecki rezygnuj^.
z tego, a gminy gdzie nie bylo nadal nie wydzielaniu funduszu soleckiego.
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Kwota 200.000 zl jaka by trzeba wydzielic na fundusz bylaby znacznym wkladem wlasnym w
budow? i remont drog.
Radny T.Dymny przedstawil swoje wyliczenia podzialu funduszu soleckiego, z ktorych
wynikalo, ze solectwo otrzymalo by srednio 13.000 zl, a calkowity koszt z budzetu gminy to
170.000 zl. Zarzucil, ze brak jest w tej sprawie rozmow z sottysami.
Sekretarz stwierdzil, ze wyliczenia radnego 53. ble.dne poniewaz calkowity koszt funduszu
soleckiego to okolo 200.000 zl.
Soltys D.Kaczmarek stwierdzil, ze w solectwie Nowa Zelazna jest piekna straznica, ale brak
jest inicjaty\vy spolecznej ze strony mieszkancow. Mozliwe, ze srodki z funduszu soleckiego
pobudzily by mieszkancow do dzialania na rzecz solect\va.
Zakonczono dyskusj^.
Przewodniczacy odczytaltresc uchwaly Nr VIII/30/2015 wsprawie-nie \vyrazeraazgodyna
\vydzielenie funduszu soleckiego i poddal pod glosowanie.
Ucliwale przvieto \vigkszoscia glosow przy : 8 ,,za". 3 ..przeciw" i 4 ..wstrzymuiacych"

Ad. 7
Sekretarz Gminy poinformowal, ze wedl^g dotychczaso\vych zapisow kadencja zespolu
interdyscyplinarnego trwalatrzy lata. Jest to niepotrzebnabiurokracja. Dlatego jest
propozycja zniesienia kadencyjnosci. Zespot sklada si^ z tych samych przedstawicieli
instytucji zajmuja^cych si? przeciwdzialaniem przemocy. Jezeli ktos chce zrezygnowac moze
zlozyc rezygnacje, i instytucja wskaza^ innq, osobe.
Nie bylo pytan.
Przewodniczacy odczytal tresc uchwaty Nr VIII/31/2015 w sprawie zmiany uchwaty Nr
XVTII/103/2011 Rady Gminy wDaszyniez dnia29 Iistopada2011 r. wspra\vie trybui
sposobu powolywania i odwol^^vania czlonkow zespotu interdyscyplinarnego oraz
szczegolowych warunkow jego funkcjonowania i poddal pod glosowanie.
Uchwale przvieto jednogtosnie 3 5 gfosami ..za" .

Ad.8
Przewodniczacy odczytal tresc uchwaly Nr VHI/32/2015 w sprawie \vyrazenia zgody na
zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umoxvy najmu lokalu uzytkowego z
dotychczasowym najemca^.
Radny M.Pokorski zapyta.1 czy dokonano ponownego pomiaru pomieszczen zajmowanych
przez NZOZ LILMED w Daszynie. Ten temat byl wielokrotnie podnoszony przez Komisj?
Rewizyjn% ze Mazew placi za calosc obiektu, a Daszyna tylko za zajmowane gabinety bez
po\vierzchni socjalnych.
Wojt powiedzial, ze NZOZ w Daszynie ma podpisana umow^ z NFZ i nie podj^cie uchwaly
moze zachwiac dzialalnosc placowki. Pomiar moze bye dokonany przed podpisaniem
umowy.
Dotychczas byly dwie umowy z Paniq. Cybulskq. i Pani^. Szlek. Obecnie Pani Cybulska^
zaprzestala dzialalnosci stomatologicznej. Bylo pisrno do NFZ o zawarcie umowy na gabinet
stomatologiczny, ale przyszla odpowiedz odmowna.
Zakonczono dyskusj?
Przewodniozacy poddal uchwale pod glosowanie. Uchwaleprzyjeto iednoglosru'e 15 glosami
,,za".

Ad.9
Przewodniczacy odczytal tresc uchwaly Nr VTDV33/2015 w sprawie przyj^cia programu
opieki nad zwierz^tarni bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomnosci zwierzaj; na terenie
Grainy Daszyna w 2015 roku.
*Nie z^oszono pytan.



Przewodnicza_cy poddal uchwale_ pod glosowanie. Uchwale przvieto wiekszoscia glosow przy
14 .,za'\ ..przeciw" i 1 ..wstrzymuiacym".
Przewodnicz^cy oglosii 15 minutowa przerw? w obradach.
Wznowiono obrady sesji. Obecnych 14 radnych. Nieobecny B.Lukaszeski.

Ad.10
Przewodniczacv odczytal tresc uchwaly Nr VIII/34/2015 w sprawie sprzedazy nierachomosci
gruntowej stanowia_cej wlasnosc Gmlny Daszyna.
Sekretarz poinformowaj ze jest to dziaika polozona za bankiem w Daszynie. Obecnie
dzierzawi ja.Pan Bartosz Rogala. Jest to dzialka cz^sciowo zakrzaczona. Dzierzawca
wysta_pil, z wnioskiem o wykupienie dzialki. Powierzchnia dzialki wynosi 0,15 ha.
Nie bylo pytan.
Przewodniczacy pqddat uchwale jod gtpsowanie. _Uchwaja zostala przvieta wiekszoscia
glosow przy 12 ..za" i 2 ..wstrzymuiacych". 6 ..

Ad. 11
Przewodniczacy odczytal tresc uchwaly Nr VHI/35/2015 r. w spra\vie wyrazenia zgody na
przedluzenie umo\vy dzierzawy.
Sekretarz pomformowaj ze chodzi o przedluzenie umowy dzientawy dla panstwa Glowackich
z Daszyny na dzialk? -uzytek zielony w Daszynie od strony poludniowej.
Nie zgloszono pytan.
Na obrady sesji powrocil radny Biukaszewski. obecnych 15 radnych.
Przewodniczacy poddal uchwal? pod glosowanie. Uchwale przyjeto jednogtosnie
15 gtosami ..za" .

Ad.12
Przewodniczacv zapytat czy radni maja pytania do otrzymanego \vraz zaproszeniem na sesje
sprawozdaniem z dzialalnosci Gminnego Osrodka pomocy spolecznej w Daszynie za 2014
rok.
Nie zgloszono pytan.
Sprawozdanie zostalo

Ad.13
Przyjeto protokoly z obrad trzech ostatnich sesji Nr V;VI i VII..

Ad.14

Soltys M.Cieslinska zapytala czy tablice informacyjna_ ma sama wykopac i przeniesc czy
b^dzie zrobiona nowa tablica dla Daszyny. Tablica z poprzednim soltysie jest znacza^co
uszkodzona.
Sekretarz odpowiedzia^ ze tablice informac)'jne sa_ w trakcie wykonywania.
Sottvs D.Kaczmarek- w imie-oiu sottysow zglosil wniosek o podwyzszenie sottysom diety za.
udzial w sesji. Diet^ jaka teraz otrzymujajest znacznie nizsza w porownaniu z sq.siednimi
gminami.
Sekretarz przedstawil dane z wyborow soltysowna kadencje 2015-2019.
Przewodniczacv powiedzial, ze sprawa diet dla soltysow b^dzie omowiona na wspolnym
posiedzeniu komisji statych rady.

Ad.15
W zwiazku z wyczerpaniem porza^dku obrad Przewodnicza_cy Rady zamknal obrady Yin sesji
Rady Gminy w Daszynie.

Prolokolowaki :
D. Kazmierczak
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